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Valná hromada České asociace hydrogeologů, z.s. 
Praha, 27. listopadu 2023 

Zápis 
 
Místo jednání: VÚV TGM, v.v.i. Praha 
Ve stanovenou dobu dle pozvánky se nesešla nadpoloviční většina členů, náhradní zasedání valné 
hromady se proto uskutečnilo o 30 minut později (článek XI., písm. k Stanov). 
 
Valná hromada byla zahájena v 14hod. 
Předsedající jednání valné hromady: předseda Josef V. Datel 
Zapisovatel: Jakub Průša 
Předsedající jednání valné hromady konstatoval, že je přítomno 25 ze 169 řádných i čestných členů. 
Funkce skrutátorů se ujali:  
1. Jiří Kubricht 
2. Hana Jambrichová 
 
Návrhová komise byla zvolena ve složení:  
1. Jakub Průša 
2. Radim Ptáček 
3. Jiří Čížek 
Výsledky volby (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 22 – 0 –3 
Návrhová komise byla zvolena. 
 
J.V.Datel seznámil účastníky s původním návrhem programu VH.  
Nebyly předloženy žádné návrhy na doplnění programu VH.  
Výsledky volby (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 25 – 0 – 0 
Program VH byl schválen. 
 
Valná hromada byla seznámena s připravenými zprávami. Valná hromada vzala na vědomí následující 
zprávy: 

- zprávy o činnosti a hospodaření ČAH– přednesl Josef Datel, Radim Ptáček (zpráva o 
seminářích pro úředníky), Jan Bartoň (zpráva o seminářích pro členy), Barbora Topinková 
(zpráva o novém webu) a Jakub Průša (zpráva o řešení stížností a podnětů). O práci na 
metodice pro vrty pro tepelná čerpadla informoval Svatopluk Šeda. 

- zpráva o stavu členské základny – přednesl Dan Belokopytov 
- zpráva o činnosti UGA  – přednesl Jiří Čížek 

 
Předsedající poté přítomné seznámil s návrhem úprav stanov asociace, spočívající v ukončení 
bezplatné konzultační činnosti a v uvedení vedlejší hospodářské činnosti do možných aktivit asociace.  
Nebyly předloženy žádné návrhy na změny stanov. 
Poté bylo hlasováno o pozměněných stanovách. Výsledky hlasování (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 25 – 
0 – 0) 
Nové znění stanov bylo schváleno. 
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Dalším bodem programu byla úprava výše členských příspěvků. J.V.Datel přednesl návrh o zvýšení 
příspěvků z 300 Kč na 500 Kč ročně, a dal další návrh na snížený členský příspěvek pro studenty do 26 
let a pro seniory nad 70 let ve výši 300 Kč ročně. Poté vyzval k dalším protinávrhům.  
 
Z pléna byly vzneseny dva protinávrhy:  
Protinávrh 1: Vyjmutí seniorů ze skupiny se sníženým vložným 
Výsledky volby (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 24 – 1 – 0 
Návrh byl schválen. 
 
Protinávrh 2: Vyjmutí studentů ze skupiny se sníženým vložným 
Výsledky volby (ve tvaru pro-proti-zdržel se)  19 – 5 – 1 
Návrh byl schválen. 
 
Poté bylo hlasováno o návrhu na zvýšení členského příspěvku na 500 Kč/ročně pro všechny.  
Výsledky hlasování (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 25 – 0 – 0 
Nová výše členského příspěvku byla schválena. 
 
VH pokračovala projednáním rozpočtu asociace na rok 2024. Předseda ČAH seznámil přítomné 
s očekávanými příjmy a výdaji v roce 2024.  
Nebyly předloženy žádné návrhy na změny rozpočtu. 
O výsledném rozpočtu se zapracovanými schválenými změnami bylo poté hlasováno.Výsledky 
hlasování (ve tvaru pro-proti-zdržel se) 25 – 0 – 0 
Rozpočet na rok 2024 byl schválen. 
 
Následovala obecná diskuse, předsedající vyzval přítomné k dalším příspěvkům. Zazněly jen drobné 
dotazy k upřesnění některých informací, které zazněly v předchozích částech VH, bez nutnosti 
přijímat usnesení.  
 
Na závěr VH bylo stanoveno, že příští valná hromada ČAHse bude konat na podzim 2024.Valná 
hromada byla ukončena v 16 hod. 
 
Praha, 27.11. 2023 
 
Zapsal: Jakub Průša 
Kontroloval: Josef Datel 
 
 
Přílohy: pozvánka na VH, přednesené zprávy, úprava stanov, zvýšení členských příspěvků, rozpočet na 
rok 2024 
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Přílohy 

 
 
Zpráva o činnosti a hospodaření v roce 2023 (J.V.Datel) 
Rok 2023 lze označit za přelomový v činnosti naší asociace. Po výrazném rozšíření výkonné rady na 15 členů, a i 
jejím omlazení se postupně začaly rozjíždět různé aktivity, kterými se obracíme jak na naše členy, tak na další 
kolegy stojící mimo asociaci, na úředníky, na školy a další skupiny. V této nastoupené cestě chceme i nadále 
pokračovat a počet aktivit rozšiřovat. O nejvýznamnějších událostech budou za chvíli referovat v samostatných 
vystoupeních někteří mí kolegové. Dovolte, abych některé aspoň bodově zmínil: 

• Intenzívně jsme pracovali na přípravě metodik pro vrty pro tepelná čerpadla, rozpracovaná je i 
metodika pro studny. Svatopluk Šeda vám za chvíli sdělí peripetie, které nám naši činnost výrazně 
ztížily. 

• Rozjel se cyklus pravidelných seminářů Aktuální otázky v hydrogeologii, určený primárně pro 
pracovníky vodoprávních úřadů. V tomto zacílení vycházíme z toho, že pracovníci vodoprávních úřadů 
jsou naši nejbližší partneři v řešení zakázek, v ochraně a využívání zdrojů podzemních vod. Pokud si 
budeme rozumět a vycházet si vzájemně vstříc, bude to prospěšné pro obě strany. Zvláště díky 
Radimovi se podařilo uspořádat semináře pro úředníky z 6 krajů, a další semináře jsou plánovány na 
rok 2024, kdy očekávám, že se do organizace zapojí Jakub, Hanka, a dalších několik krajů bude tedy 
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pokryto. Nezmínit nelze ani semináře na Novotného lávce, které probíhají díky Renatě Kadlecové, a 
které jsou další platformou, jak šířit potřebné informace. Další informace vám sdělí za chvíli Radim 
Ptáček. 

• Zásluhou Renaty Kadlecové proběhl i tradiční seminář 18.10.2023 na ČVTVHS v Praze na Novotného 
lávce - Podzemní voda ve vodoprávním řízení XVIII., který byl připraven ČVTVHS ve spolupráci s ČAH, a 
který je určen také primárně pro pracovníky státní správy.  

• Jsme jednou z hlavních asociací spojených v UGA, a společně s naším zástupcem Jiřím Čížkem 
přemýšlíme o správném zacílení jejího dalšího fungování, jako platformy společného vystupování 
aplikovaných geologických oborů, zvláště vůči státu. Diskuse v letošním roce se točila hodně kolem 
geologické komory a možností jejího ustavení. Více vám o tom sdělí Jiří Čížek. 

• Jsem rád, že se v letošním roce podařilo uspořádat i několik odborných seminářů pro naše členy, 
především zásluhou Jana Bartoně a Františka Pastuszka. Více o tom řekne Jan Bartoň. Rozhodně 
bychom v takových aktivitách pro naše členy chtěli pokračovat, v rámci jakéhosi celoživotního 
vzdělávání, např. ve spolupráci s kolegy z akademických pracovišť.  

• Za jednu z nejvíce stěžejních činností v letošním roce považuji vytvoření nového webu. Starý web byl 
udělán před 15 lety a již neodpovídal potřebám současné doby. Máme dnes nový moderní web, 
spuštěný asi před týdnem, jsem ve fázi jeho vylaďování, tak prosím omluvte některé nedostatky. Velké 
díky Barboře Topinkové a webmasterovi panu Bartoňovi za odvedený kus práce. Barbora Topinková za 
chvíli řekne více. 

• Zavedli jsme instituci regionálních hydrogeologů, především kvůli vyřizování stížností a podnětů, ale 
také kvůli komunikaci s vodoprávními úřady na regionální bázi. Osobně si od tohoto kroku slibuji velmi 
mnoho, v některých případech by se tito kolegové mohli stát zárodkem regionálních nebo krajských 
poboček asociace, pokud se kolem nich vytvoří skupina aktivních kolegů. Rozhodně v této činnosti 
nebudeme nikomu bránit, naopak jsme připraveni vytváření těchto regionálních poboček i 
administrativně či finančně podpořit. O této problematice, a také o poměrně bohaté činnosti kolem 
vyřizování stížností a podnětů v letošním roce poreferuje za chvíli Jakub Průša.  

• Ke změnám došlo i při administraci našich interních věcí. Po dlouholetém působení Tomáše Charváta 
na pozici tajemníka ČAH agendu převzal Dan Belokopytov, který se dnes už plně ujal své funkce. Děkuji 
Tomášovi za dlouhé působení a odvedenou práci, vážíme si toho a přeji mu hlavně pevné zdraví do 
dalších let. A Danovi přeji hodně sil a nápadů do zvládání této agendy, aby běžela ke spokojenosti 
našich členů. 

Intenzifikace naší činnosti se projevila i v čerpání rozpočtu, které bylo tak výrazně vyšší než v předchozích 
utlumených letech. V rámci běžného roku jsme hospodařili s deficitem, což bylo možné díky výtěžku 
hydrogeologického kongresu v minulém roce. Výdaje byly tedy ovlivněny výrazně aktivnější činností výkonné 
rady ve srovnání s předchozími obdobími, celkem činily 176 617,33 Kč. Výdaje se týkaly kancelářského zařízení, 
včetně kamery, řečnického systému a počítače v celkové výši 47 tis. Kč, další výdaje se týkaly úhrady za 
spotřebované služby (zvýšené náklady na účetnictví kvůli režimu DPH a většímu počtu dokladů a pohybů na 
účtu, zpracování metodik, vedení seminářů a přednášek ve výši 79 tis. Kč), za cestovné a další náklady při 
jednání a vyřizování podnětů ve výši 18 tis. Kč, a za ostatní služby a poplatky (doména, web, webdesign, 
občerstvení, mzdové náklady, bankovní a další poplatky) ve výši 32 tis. Kč. Příjmy z členských příspěvků činily 
pouhých 29 350 Kč, ostatní příjmy z prodeje služeb činily 53 500 Kč. Rozdíl v příjmech a výdajích za běžný rok 
byl uhrazen z výtěžku hydrogeologického kongresu v minulém roce, a i rok 2024 bude mít čerpání podobně 
mírně deficitní, jak budou najíždět další aktivity. Aktuální zůstatek na účtu k 23. 11. 2023 je 243 985,32 Kč, a 
pokladny je 9404 Kč, je tak vytvořen dobrý výchozí stav pro aktivní fungování asociace i v roce 2024.  
 
Semináře pro státní správu (R.Ptáček) 
Téma zvolené pro rok 2023: Vsakování srážkových a odpadních vod do půdních vrstev 
Cílová skupina: Státní správa / vodoprávní úřady 
Ostrava, 30.5.2023. Místo pořádání Hotel Clarion, Ostrava. Organizace zabezpečena GEOoffice, s.r.o., Radim 
Ptáček, Jitka Morawetzová. Za lektory ze strany ČAH se programu zúčastnili Radim Ptáček, Svatopluk Šeda, 
Josef Vojtěch Datel a Bára Topinková. Seminář byl financován ze soukromých zdrojů. Z cílové skupiny se 
zúčastnilo celkem 34 účastníků z úřadů v Moravskoslezském kraji a 4 účastníci z úřadů ze Zlínského kraje. 
Kromě toho byli účastni 9 hydrogeologů včetně lektorů, kteří po skončení semináře diskutovali o vizích ČAHu. 
Celkový počet účastníků semináře byl 47. 
Polička, 17.10.2023. Místo pořádání Tylův dům, Polička. Organizace zabezpečena GEOoffice, s.r.o., Radim 
Ptáček, Jitka Morawetzová. Za lektory ze strany ČAH se programu zúčastnili Radim Ptáček, Svatopluk Šeda, 
Josef Vojtěch Datel a Bára Topinková. Seminář byl financován ze soukromých zdrojů. Z cílové skupiny se 
zúčastnilo celkem 23 účastníků z úřadů v Pardubickém kraji, 19 účastníků z úřadů Královéhradeckém kraji, 12 



 5 

účastníků z úřadů z ostatních krajů ČR. Kromě toho se semináře účastnilo celkem 28 dalších osob – kromě 
lektorů hydrogeologové, projektanti – vodaři, zástupci ze správy povodí. Včetně lektorů se semináře účastnilo 
87 osob. 
Program pro oba semináře byl jednotný. Celkový počet účastníků byl 134, z toho 92 bylo z vodoprávních nebo 
krajských úřadů. Z hlediska počtu úřadů se jedná o 35 vodoprávních úřadů, 5 krajských úřadů a 2 správce 
povodí. 
Na rok 2024 je zvolené osvětové téma seminářů: Průzkumné vrty, vodní zdroje a jejich ochranná pásma. Již 
zamluvené termíny jsou 16.4.2024 (Ostrava, GEOoffice) a 15.10.2024 (Polička, GEOoffice), o organizaci rovněž 
uvažovala Hanka a aktuálně i Jakub (září 2024). I zde s ohledem na efektivitu přípravy uvažujeme o jednotném 
programu, který bude hlásán shodně v jednotlivých regionech. 
 
Odborné semináře pro členy (J.Bartoň) 
V měsících září a říjen 2023 proběhly 3 běhy odborného semináře pro hydrogeology pod záštitou ČAH. Název 
seminářů byl Systém pomůcek k provádění jednoduchých výpočtů a postupů v hydrogeologii a ochraně 
podzemních vod, a hydrogeologové (zejména z praxe, ale i z vysokých škol či státních institucí) zde byli 
seznámeni s výpočtovým systémem Expert, jejž vyvinul a dlouhá léta precizuje významný český hydrogeolog 
RNDr. František Pastuszek, laureát ceny O. Hynie. F. Pastuszek více než 25 let externě vyučuje hydrogeologii na 
PřF UK v Praze, je autorem terminologického slovníku hydrogeologie, resp. aplikované geologie, a jeden ze 
zakladatelů oboru ochrana podzemních vod, zvláště ve Vodních zdrojích v 80. letech, odborně a vědecky 
publikuje, včetně zahraničních časopisů. 
Odborný seminář proběhl na třech místech: 14.9. ve VÚV TGM Praha, 19.9. v GEOtest, a.s. Brno, a 12.10. na 
VŠB-TU v Ostravě. Náplní seminářů byl praktický popis způsobů provádění hydrogeologických výpočtů, a to jak 
v „čisté“ hydrogeologii (interpretace hydrodynamických zkoušek, nové unicitní řešení jejich výpočtů, 
horizontální drény a další výpočty), tak v ochraně podzemních vod (výpočty materiálové bilance kontaminace 
na základě kumulativních křivek výtěžnosti, ventingové testy, řízení sanace podzemních vod a další). 
Semináře byly financovány ze zdrojů ČAH a zúčastnilo se jich na 60 hydrogeologů z celé České republiky. 
Počítáme s tím, že systém Expert i terminologický slovník bude k dispozici i dalším zájemcům ke stažení na 
novém webu ČAH, o kterém se píše na jiném místě tohoto Zpravodaje. 
 
Nové webové stránky ČAH + sociální sítě (B.Topinková) 
- Webové stránky ČAH byly spuštěny po zapracování většiny připomínek rady ČAH dne 21.11. 2023 

odesláním pokynů k registraci/změně hesla všem členům (Dan Belokopytov). 
- Stránky jsou nově členěny do sekcí: 

o Pro veřejnost – obecné informace o oboru hydrogeologie, možnosti jeho studia, popis základních 
geologických prací, nabídka expertíz ČAH, kalendář akcí, užitečné dotazy pro veřejnost a časté 
dotazy.  

o Pro odborníky – metodiky a semináře, přednášky online, sekce informací k získávání odborné 
způsobilosti, užitečné odkazy a souhrn platné legislativy, kalendář akcí 

o ČAH – informace o asociaci, stanovy, kodex, přihlášení k členství, laureáti medaile Oty Hynie 
o Kalendář akcí je dán i samostatně na hlavní stránku doprava dolů, aby byl snadněji přístupný 

- Cíle pro další období: 
o FAQ – rozšířit texty rubriky o často kladené dotazy/analýzu problémů veřejnosti s ochranou vod, 

plánováním studní a úvahách o zřízení tepelného čerpadla. Tato rubrika může sloužit jako blog, 
platforma našich vyjádření k různým tématům. Prosím kolegy o pomoc s přípravou těchto textů.  

o Metodiky – dodat tam další texty, které určitě máme k dispozici 
o Naplánovat online semináře  
o Dojednat, jaký obsah bude pro členy a jaký pro všechny 
o Dojednat, kdo bude mít přístup do mailu svázaného s webem ČAH (Dan, Pepa, já, Kuba?) 
o Dojednat, kdo všechno chce být administrátorem, aby mohl vkládat text a aktuality na web (musí se 

mu povolit přístup) 
- Sociální sítě (FB) mají 42+49 sledujících. Prosím kolegy o průběžné zasílání zajímavých fotek z cest do 

terénu či jiných podnětů a aktualit. 
- Byla pořízena vlogovací kamera, během prosince začnu natáčet rozhovory na hg. témata. První na řadě je 

lázeňský hydrogeolog Tomáš Vylita, točit budeme před zřídlem v KV. 
 
Zpráva o vyřizování podnětů a stížností v roce 2023 (J.Průša) 
V roce 2023 byla přijata výkonnou radou ČAH řada rozhodnutí vedoucích k systematické organizaci přijaté a 
odeslané pošty. V souladu s nejnovějšími trendy se hlavním komunikačním „kanálem“ stala datová schránka, do 
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které mají přístup předseda a oba statutární místopředsedové. Nově je plánováno, do konce roku 2023, zřízení 
oficiální emailové adresy.  
Nejvýznamnějším a časově nejnáročnějším sektorem v systému přijaté a vyřízené poště jsou podněty a 
stížnosti. V kalendářním roce 2023 bylo oficiálně přijato 7 „stížností“. Poradenské aktivity ČAH vyřizované 
prostřednictvím členů výkonné rady dále zahrnují celou řadu „neoficiálních“ konzultací, které byly časově 
neméně náročné. V obecné rovině se podněty a stížnosti se týkaly převážně následujících témat:  

• Žádost o součinnost – žádost o stanovisko k stížnosti na úroveň projektů geologických prací a vyjádření 
osob s odbornou způsobilostí,  

• stížnost na odbornou činnost hydrogeologa, resp. člena ČAH. 

Rozdělením žádostí/stížností mezi experty nominované z řad výkonné rady ČAH, jejich schvalováním a 
odesíláním byl pověřen předseda ve spolupráci s minimálně jedním statutárním místopředsedou ČAH. 
Vyřizováním žádostí byli pověřováni oblastní experti (zástupci) nominováni z řad výkonné rady ČAH podle místa 
svého působiště a na základě dobrovolnosti. 
Patrně nejvýznamnější chystanou změnou v systému pošty ČAH je ukončení bezplatného poradenství s koncem 
roku 2023. Chystaná změna vyžadovala změnu stanov. Nově bude žadatelům o poradenství poskytována pouze 
obecná (vzorová) informace s možností se obrátit na konkrétního oblastního zástupce a za jakých časových a 
finančních podmínek. Tento oblastní zástupce bude garantem za vyřízení žádosti o poradenství, resp. za 
konkrétní poradenskou činnost. Za tímto účelem bude oblastní zástupce oprávněn oslovit kolegy (specialisty) 
z oboru na danou problematiku pracující i mimo radu ČAH. Režim schvalování, připomínkování a odesílání 
výstupů poradenské činnosti zůstane zachován podle výše uvedených principů. 
Seznam oblastních zástupců – expertů bude zveřejněn na oficiálních stránkách ČAH a v současné době je 
následující: 
• Území krajů Ústeckého a Libereckého: Ing. Jakub Průša, Mgr. DaniilBelokopytov 
• Území krajů Královehradeckého a Pardubického: RNDr. Svatopluk Šeda, Mgr. Barbora Topinková, RNDr. 

Zdeněk Pištora 
• Území krajů Moravskoslezského a Olomouckého: Ing. Radim Ptáček Ph. D., doc. Ing. Naďa Rapantová CSc. 
• Území krajů Jihomoravského a Zlínského: RNDr. Jan Bartoň, Ing. Radim Ptáček Ph. D. 
• Území kraje Vysočina: Mgr. Jiří Kubricht, Mgr. Hana Tůmová, Ing. Radim Ptáček Ph. D. 
• Území Jihočeského kraje: Mgr. Hana Tůmová, RNDr. Renáta Kadlecová 
• Území Středočeského kraje a Hlavního města Prahy: RNDr. Josef Vojtěch Datel Ph. D., Mgr. Hana Tůmová 
• Území krajů Západočeského a Karlovarského: Mgr. Hana Tůmová, RNDr. Svatopluk Šeda 

Výhledově by mohla být ustavena Rada HG expertů (z členů VR i externích odborníků z řad členů ČAH), která by 
mohla fungovat relativně samostatně vedle výkonné rady. 
Stávající etická komise při VR ČAH by svoji činnost omezila jen na stížnosti na naše členy. 
 
Zpráva o stavu členstva (D.Belokopytov) 
Ke dni 27. 11. 2023 Česká asociace hydrogeologů čítá 169 platných členů. 
Z platných členů 45 jich má platbu do roku 2022 (platbu za rok 2023 je tak potřeba uhradit do konce roku). 
Seznam není veřejný, pokud má kdokoliv pochyby o poslední platbě, ať se obrátí přímo na tajemníka 
(belokopytovdaniil@gmail.com). 
Dalších 78 členů má zaplaceno do roku 2023. 
Zbývajících 46 kolegů má předplaceno do roku 2024 a dále. 
Přijímání nových členů nyní probíhá pomocí formuláře na webu, který byl vyzkoušen a funguje, a to 
v kombinaci s původní offline databází uloženou v počítači tajemníka. Z celkem 169 platných členů 
proběhlo/bylo převedeno 163 registrací na webu, včetně několika účtů testovacích a administrátorských. 
Několik členů během prvních dní po spuštění nového webu uvedlo, že mají technické potíže při obnově 
účtu/registraci. Vzhledem k čerstvému spuštění webu se stále pracuje na odstranění drobných chyb v jeho 
funkci. 
 
Zpráva o činnosti Unie geologických asociací za období 2022 - 2023 (J.Čížek) 
UNIE GEOLOGICKÝCH ASOCIACÍ (UGA) má od konce roku 2019 nového předsedu – Ing. Pavla Pospíšila z České 
asociace inženýrských geologů zároveň došlo ke změně sídla do budovy ČGS – Geofond v Praze 7, Kostelní 
364/26. 
V uplynulých dvou letech 2022 – 2023 pokračovalo vydávání společného elektronického Zpravodaje UGA, který 
nahradil tištěná periodika jednotlivých asociací. Zpravodaj je jednotlivými asociacemi zpřístupňován členům na 
webových stránkách. Zároveň je po určité době uveřejněn na webových stánkách www.uga.cz. 

http://www.uga.cz/
http://www.uga.cz/
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Poté, co UGA v roce 2013 vystoupila z Evropské federace geologů jsme přesto informování o jejích aktivitách a 
podrobnosti o EFG se zájemci mohou dozvědět i na webových stránkách www.eurogeologists.de. Ve zpravodaji 
UGA informují o dění v EFG zástupci z České asociace ložiskových geologů.  
Pokračuje spolupráce s odborem geologie MŽP, kdy asociace dostaly prostor pro navržení pěti garantů pro svůj 
obor a obory příbuzné, z nichž byli vybráni minimálně tři garanti pro každý obor. Zároveň jednotlivé asociace 
víceméně finalizovaly požadavky pro uchazeče o odbornou způsobilost pro geologické práce. Dále se v letošním 
roce podařilo pro MŽP připravit Příručku pro projektování, povolování a realizaci vrtů pro tepelná čerpadla 
systémů „země x voda“ a „voda x voda“. 
Ekonomická situace UGA je vzhledem k vystoupení z EFG a včasnému placení členských příspěvků jednotlivými 
asociacemi stále dobrá, takže do budoucna nebude nutno zvyšovat členské příspěvky. 
J. Čížek na členské schůzi konané dne 17. 5. 2023 přednesl návrh na vytvoření Komory geologů dle vzoru nově 
vznikající České komory zeměměřičů a na změnu stanov v tomto smyslu. Tento návrh byl všemi účastníky 
podrobně diskutován s tím výsledkem, že stanovy UGA se měnit nebudou a paralelně se budou zástupci z každé 
asociace snažit o vznik Komory geologů ze zákona, který bude pravděpodobně jako poslanecká iniciativa 
předložen Parlamentu ČR. Určení zástupci z každé asociace (jeden až dva) se k tomuto bodu sejdou ve druhé 
polovině t.r. Členská schůze ve svém usnesení stanovila úkol pro další období ve znění „Zajistit vytvoření týmu, 
složeného ze zástupců z jednotlivých asociací pro prosazení vzniku Komory geologů ze zákona jako paralelní 
organizace k UGA“. 

 
Změny stanov 
Článek IV., písmeno d), odstavec 4 bude mít nové znění:  
dle možností poskytuje orgánům státní správy a samosprávy odborné konzultace a posudky. 
Článek V. bude mít nové znění:  
a) ČAH může vykonávat i vedlejší hospodářské či jiné výdělečné činnosti. Jde zejména o tyto aktivity nejen pro 

členy ČAH, ale i pro ostatní odborníky, pracovníky státní správy a samosprávy, i další zájemce: 
1. Mimoškolní výchova a vzdělávání, pořádání kurzů, školení, včetně lektorské činnosti 
2. Vydavatelské činnosti, polygrafická výroba, knihařské a kopírovací práce 
3. Poradenská a konzultační činnost, zpracování odborných studií a posudků 
4. Geologické práce 
5. Výzkum a vývoj v oblasti přírodních a technických věd nebo společenských věd 

b) Zisk z vedlejších činností se používá výhradně k podpoře hlavních činností a k úhradě nákladů na vlastní 
správu a provoz spolku.  

 
Zvýšení členských příspěvků 
Navrhujeme zvýšit členské poplatky na 500 Kč ročně. Současná výše poplatků ve výši 300 Kč, se nezměnila od 
roku 2009. Vzhledem k významnému pohybu cen i mezd od té doby navrhujeme novou výši poplatků vyšší o 
200 Kč ročně. Při aktuálním počtu členů kolem 170 budou nové poplatky znamenat roční příjem cca 85 tis. Kč. 
Současná vybíraná suma činí v maximu kolem 50tis. ročně, v letošním roce byla jen 30 tis. Kč. Jde o částky, 
které neumožňují aktivní fungování asociace, které bychom rádi měli mnohem aktivnější než doposud.  
I když v současné době je možné rozdíl mezi příjmy a výdaji hradit z výtěžků z minulých let, dlouhodobě je třeba 
mít účetnictví vyrovnané. Považujeme proto zvýšení členských příspěvků na 500 Kč za nezbytné. Pro 
dlouhodobou stabilizaci hospodaření asociace je třeba také stabilizovat a pokud možno i rozšiřovat členstvo. 
Úprava nastane od 1. ledna 2024, předtím zaplacené příspěvky budou uznány v původní výši. 
 
Rozpočet na rok 2024 
Rozpočet navrhujeme mírně deficitní, protože jsme stále v etapě postupného zavádění nových aktivit, z nichž 
velká část by se postupně měly financovat samy, jejich rozjezd ale nyní můžeme dobře pokrýt z výtěžků aktivit. 
K tomu jsme i povinováni – výtěžek z našich aktivit můžeme použít pouze do rozvoje našich činností. 
Příjmy:  
Členské příspěvky 60 000,- (postupný nárůst příjmů ze zvýšených členských příspěvků, hlavní nárůst ale nastane 
až v roce 2025) 
Placené semináře cílené primárně mimo naše členy: 20 000 Kč 
Celkem 80 000,- Kč 
Výdaje: 
Účetnictví 20 000,-  
Administrativa a služby 10 000,- 
Materiál a drobný hmotný majetek 20 000,- 
Náklady na jednání rady a valné hromady: 20 000,- 

http://www.eurogeologists.de/
http://www.eurogeologists.de/


 8 

Odborné semináře a školení: 30 000,- 
Náklady na řešení stížností 5 000,- 
Správa webu: 10 000,- 
Poplatky a další služby: 5 000,- 
Celkem 120 000 Kč 
Další možné příjmy a výdaje mohou souviset s placenými činnostmi (objednávky konzultací, expertíz, posudků, 
návrhů metodik apod.). Tyto placené činnosti budou koncipovány tak, aby pokrývaly své náklady, a nemusely 
být dotovány z běžného rozpočtu asociace.  
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